
 

 Side 1 | 2 

  

Epidemiudvalget 

 
 

Til: Udvalgets medlemmer 

Dato: 8. december 2021 

Epidemiudvalgets tilkendegivelser til erhvervsministerens forelæggelse 

den 8. december 2021 (natteliv) 

 

Erhvervsministeren har den 8. december 2021 mundtligt forelagt udvalget 

forslag om indførsel af yderligere tiltag på Erhvervsministeriets område i for-

bindelse med håndtering af covid-19, jf. EPI alm. del – bilag 144. 

 

Udvalget har behandlet forelæggelsen på et møde. 

 

Udvalget udtaler sig som følger om forslaget:  

 

• 2 medlemmer af udvalget (NB og LA) har udtalt sig imod regler-
nes udstedelse. 

• 12 medlemmer af udvalget (S, SF, RV og EL) udtaler sig for reg-
lernes udstedelse. 

• 7 medlemmer af udvalget (V, DF og KF) udtaler sig hverken for 
eller imod reglernes udstedelse. 

 

 

Politiske bemærkninger  

 

Venstre, Dansk Folkeparti og Det Konservative Folkeparti 

V, DF og KF udtaler stærk kritik af, at S-regeringen foreslår vidtgående anbe-

falinger, restriktioner og nedlukninger, der medfører store økonomiske kon-

sekvenser for dele af dansk erhvervs- og kulturliv, uden at S-regeringen sam-

tidig har kompensationsordninger på plads. V, DF og KF konstaterer, at rege-

ringen har haft over et år til at få en fremtidig kompensationsordning på 

plads, og på den baggrund stemmer V, DF og KF gult til indstillingen. 

 

V, DF og KF foreslår, at ikrafttræden flyttes fra den 10. december 2021 til i 

stedet den 13. december 2021. 

 

V, DF og KF bemærker, at regeringen selv har argumenteret for, at der enten 

skal indføres mundbind eller coronapas i f.eks. kollektiv transport, detailhand-

len, restauranter mv. V, DF og KF ønsker på den baggrund at fortsætte med 
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coronapas for gæster og ansatte på serveringssteder, der samtidig kan op-

fordres til kviktest foruden vaccination. 

 

Nye Borgerlige 

Man har ikke forhørt sig, om der var andre muligheder end at lukke helt ned. 

Man har ganske enkelt ikke haft nogen dialog med Epidemikommissionen. 

Man har ikke forhørt sig, om der var alternativer, som også ville give en effekt 

uden at lukke ned. Samtidig har man haft et år til at finde en ordning til kom-

pensation, men nu lukker man ned uden at kompensationspakkerne er på 

plads. Det er ganske respektløst overfor erhvervslivet.  
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